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PROTOKÓŁ  Nr 19/2020 
posiedzenia Komisji Administracji, Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności ,   
które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  

 w dniu 23 listopada 2020 roku, o godz.13.00 
 
Prowadzący obrady          -  Paweł Górak  – Przewodniczący Komisji 
Protokolant                        -  Joanna Kosior 
 
 
Prowadzący obrady otworzył posiedzenie. Powitał radnych i zaproszonych gości. Listy 
obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
5  członków Komisji, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
  
Proponowany porządek posiedzenia:  
 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu powiatu radomskiego na 2021 rok wraz z Wieloletnią 
Prognozą Finansową powiatu w działach dotyczących prac Komisji. 

  
2. Informacja na temat realizacji programu budowy i przebudowy dróg powiatowych 

ujętych w planie wydatków inwestycyjnych na rok 2020. 
 

3. Sprawy różne i wolne wnioski 
 

 
Porządek obrad został przyjęty. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 1 pkt porządku obrad – Zaopiniowanie projektu budżetu powiatu 
radomskiego na 2021 rok wraz z Wieloletnią Prognozą Finansową powiatu w działach 
dotyczących prac Komisji. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że Zarząd Powiatu rozpoczął  prace 
nad budżetem już we wrześniu. Zostały wysłane pisma do jednostek organizacyjnych o 
przygotowanie kalkulacji do przyszłorocznego budżetu. Zarząd Powiatu zaplanowała do 
budżetu  na 2021 rok , wzrost wynagrodzeń , średnio dla wszystkich pracowników, jednostek 
100 zł plus wysługa na etat, oprócz nauczycieli i jednostki administracji samorządowych. 
Założono wzrost wydatków bieżących o 1,5%, do tego każdy dyrektor, jednostka mogli 
złożyć zapotrzebowanie na dodatkowe inwestycje, remonty. Zarząd wszystkie potrzeby 
przeanalizował i podszedł do ich indywidualnie. Te, które uznał za właściwe i konieczne do 
realizacji , zostały wprowadzone do budżetu przyszłorocznego. Powiedziała, że planowane 
dochody na 2021 rok to 171.606.640 złotych. Dochody są wyższe w stosunku do roku 2020 o 
12.546.572 złote. Natomiast wydatki planowane na 2021 rok to kwota 195.773.113 złotych i 
są wyższe od wydatków zeszłorocznego projektu budżetu o 26.959.730 złotych. Planowane 
wydatki majątkowe na 2021 rok to kwota 52.876.581 złotych i są one wyższe w stosunku do 
projektu budżetu na rok 2020 o 11 mln złotych. Planowany deficyt to kwota 24.166.473,00 zł, 
planowane rozchody to jest kwota 5.025.000,00 zł, planowane przychody to kwota  
29.191.473,00 zł. Na zadania drogowe zaplanowana jest kwota ponad 24.202.000 złotych, na 
inwestycje w Szpitalach jest 22.165.760 złotych. Na zadania oświatowe przeznaczono kwotę 
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5.712.377 złotych. Planując budżet Zarząd zdecydował o zaciągnięciu kredytu 
długoterminowego w wysokości 7,5 mln złotych na cztery lata.  Planowany poziom 
zadłużenia na koniec 2021 to kwota 14.875.000 złotych, co stanowi 8,7% planowanych 
dochodów. Zadłużenie jest na bezpiecznym poziomie.  
 Patrząc na cały budżet w kwocie planowanych wydatków, najwięcej środków jest 
przeznaczonych na oświatę, które stanowią 21,3% całości wydatków, prawie 42 mln złotych. 
Na drugim miejscu jest transport i łączność. Na zadania drogowe przeznaczonych jest 38 mln 
złotych czyli 19,5% całości budżetu. A na ochronę zdrowia 37.948.720 złotych, co stanowi 
12,4% budżetu. 
 Następnie omówiła działy znajdujące się w zakresie działania Komisji. 
STRONA DOCHODOWA: 
 

W dziale 600 - transport i łączność zaplanowano dochody w wysokości 2.493.110 
złotych, tj. 12,9% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one w kwocie 
2.491.610 złotych ze środków budżetu państwa w ramach Funduszu Dróg Samorządowych na 
realizację zadania „3509W Gulin-Wsola-Wojciechów – gmina Jedlińsk, Jastrzębia, Zakrzew” 
oraz z tytułu odsetek od nieterminowych wpłat należności i kosztów upomnień w kwocie 
1.500 złotych.  

W przewidywanym wykonaniu występują głównie dotacje i środki  
w łącznej kwocie 19.267.520,27 złotych, w tym: dotacje z tytułu pomocy finansowej z gmin 
w kwocie 2.911.145,62 złotych, środki z budżetu państwa w ramach Funduszu Dróg 
Samorządowych w kwocie 16.356.374,65 złote na realizację czterech zadań inwestycyjnych, 
które są wprowadzane do budżetu na przestrzeni roku. 
 

W dziale 750 - administracja publiczna zaplanowano dochody w wysokości 301.121 
złotych, tj. 48,4% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one w kwocie 
195.121 złotych z dotacji celowych z budżetu państwa na obsługę zadań rządowych (141.965 
złotych) i kwalifikacji wojskowej (53.156 złotych) oraz dochodów własnych powiatu  
w kwocie 106.000 złotych. Dochody własne pochodzą z: odsetek od środków na rachunkach 
bankowych (20.000 złotych), najmu pomieszczeń w budynku Starostwa (36.000 złotych), 
rozmów telefonicznych od wynajmujących pomieszczenia oraz świadczonych usług 
poligraficznych (6.000 złotych), wynagrodzenia dla płatnika w wysokości 0,1% z tytułu 
wypłacanych świadczeń z ubezpieczenia chorobowego przekazywanych terminowo do ZUS i 
0,3% z tytułu zaliczek na podatek dochodowy przekazywanych terminowo do Urzędu 
Skarbowego oraz współfinansowania kosztów zatrudnienia pracownika w Wydziale 
Komunikacji Filia Pionki (24.000 złotych) i opłat za karty wędkarskie, holowanie i 
parkowanie pojazdów (20.000 złotych). 

Niższy plan dochodów w stosunku do przewidywanego wykonania wynika z niższych 
wpływów z tytułu odsetek od środków pieniężnych na rachunku bankowym i najmu 
pomieszczeń. 
 
 W dziale 755 – wymiar sprawiedliwości zaplanowano dochody w kwocie 396.000 
złotych, tj. na poziomie przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one z dotacji 
celowej z budżetu państwa na realizację zadań rządowych w zakresie świadczenia 
nieodpłatnej pomocy prawnej. 
 
STRONA WYDATKOWA: 
 

W dziale 600 – transport i łączność zaplanowano wydatki w kwocie 38.121.526 
złotych, tj.  72,9% przewidywanego wykonania roku bieżącego.  
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Wydatki w tym dziale przeznaczone są na rozbudowę, przebudowę, remonty i bieżące 
utrzymanie dróg powiatowych oraz utrzymanie i działalność Powiatowego Zarządu Dróg 
Publicznych.  
Na wydatki majątkowe przeznaczono kwotę 24.432.060 złotych na realizację zadań 
inwestycyjnych określonych szczegółowo w tabeli nr 4 projektu uchwały. Zakres rzeczowy 
zadań inwestycyjnych drogowych na 2021 rok obejmuje:  
- 3336W Wieniawa – Przytyk – Jedlińsk – gmina Przytyk, Jedlińsk - rozbudowa drogi 

odcinek długości 0,93 km - gmina Przytyk, odszkodowania, 
- 3505W Jaszowice - Wacławów - Sławno – gmina Wolanów, Zakrzew – rozbudowa drogi 

odcinek długości 4,38 km - gmina Wolanów – zadanie realizowane w ramach RFIL i 
zgłoszone do FDS, odszkodowania, 

- 3509W Gulin - Wsola - Wojciechów – gmina Jedlińsk, Jastrzębia, Zakrzew - rozbudowa 
drogi odcinek długości 1,9 km na terenie gminy Zakrzew – zadanie realizowane w ramach 
FDS 2020-2021, rozbudowa drogi odcinek długości 2,93 km dokończenie zadania z 2020r. 
na terenie gminy Jedlińsk, 

- 3509W Zakrzew - Gulin - Wsola - Wojciechów – gmina Jedlińsk, Jastrzębia, Zakrzew – 
dokumentacja projektowa na rozbudowę drogi odcinek długości ok. 1,9 km (od 
skrzyżowania z drogą gminną w m. Owadów w pobliżu szkoły do skrzyżowania z drogą 
powiatową 1715W Brzóza – Radom w miejscowości Wojciechów) – gmina Jastrzębia, 

- 3512W Urbanów – Stare Zawady – Jedlińsk – gmina Jedlińsk – dokumentacja projektowa 
na rozbudowę drogi odcinek długości ok. 6,9 km (od granicy powiatu do skrzyżowania z 
drogą powiatową nr 3515W) – gmina Jedlińsk, 

- 3517W Wojciechów – Kozłów – Rajec Szlachecki – gmina Jastrzębia - odszkodowania, 
- 3518W Wola Goryńska – Mąkosy Stare - Jedlnia – gmina Jastrzębia –rozbudowa drogi 

odcinek długości 1,42 km – gmina Jastrzębia – zadanie realizowane w ramach RFIL, 
odszkodowania, 

- 3522W Pionki – Podgóra, ulica Spacerowa i Polna – miasto Pionki – rozbudowa ul. 
Spacerowej i ul. Polnej wraz z budową mostu  - odcinek długości 1,69 km, miasto Pionki – 
zadanie realizowane w ramach RFIL i planowane do realizacji w ramach 50% 
dofinansowania z rezerwy subwencji ogólnej, odszkodowania, 

- 3524W Jedlnia Letnisko – Czarna  – gmina Jedlnia Letnisko, Pionki – przebudowa drogi 
odcinek długości 1,47 km – gmina Jedlnia Letnisko – zadanie planowane do realizacji ze 
środków związanych z wyłączeniem z produkcji gruntów rolnych, 

- 3529W Kiedrzyn -  Małęczyn – do drogi krajowej nr 9 - gmina Skaryszew – dokumentacja 
projektowa i budowa chodnika odcinek długości ok. 0,1 km (od skrzyżowania z drogą 
krajową nr 9 do skrzyżowania z drogą gminną na Błonie) – gmina Skaryszew, 

- 3530W Klwatka – Bogusławice - Skaryszew  – gmina Skaryszew – dokumentacja 
projektowa na rozbudowę, ulica Bogusławska od drogi powiatowej na Błonie do drogi 
wojewódzkiej nr 733 odcinek długości ok. 0,9 km – gmina Skaryszew, 

- 3538W Gaj - Tomaszów  – gmina Skaryszew – odszkodowania, rozbudowa drogi odcinek 
długości 0,53 km – gmina Skaryszew, 

- 3539W Radom - Gębarzów - Polany – gmina Kowala, Skaryszew, Wierzbica – 
dokumentacja projektowa na rozbudowę drogi odcinek długości ok. 7,7 km – gmina 
Kowala, Skaryszew, Wierzbica, odszkodowania, 

- 3547W Iłża – Antoniów – gmina Iłża – odszkodowania, 
- 3550W Iłża – Rybiczyzna – Grabowiec – gmina Iłża – odszkodowania, 
- 3560W Ruda Wielka – Dąbrówka Warszawska – gmina Wierzbica - odszkodowania, 
- 4010W Orońsko – Dąbrówka Zabłotnia – Ruda Mała – gmina Kowala – dokumentacja 

projektowa na rozbudowę drogi odcinek długości ok. 2,4 km (od drogi powiatowej nr 
3557W do granicy powiatu),  
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- Zakrzew – Wolanów – Augustów – gmina Kowala, Wolanów, Zakrzew – przebudowa 
drogi w miejscowości Augustów (I etap) – gmina Kowala – zadanie realizowane w ramach 
RFIL i zgłoszone do FDS, przebudowa drogi w miejscowości Augustów (II etap) – gmina 
Kowala – zadanie realizowane w ramach RFIL, 

- Rozwój infrastruktury w zakresie zrównoważonej mobilności miejskiej  
na terenie Gminy Miasta Radomia oraz Powiatu Radomskiego - odszkodowania gmina 
Zakrzew w ramach projektu współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej i budżetu 
państwa w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego. 
 

Środki Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 otrzymane na wsparcie dla powiatu w ramach 
Rządowego Fundusz Inwestycji Lokalnych w łącznej kwocie 11.102.349 złotych przeznacza 
się w 2021 roku na następujące inwestycje drogowe:  
1) 3505W Jaszowice – Wacławów – Sławno – gmina Wolanów, Zakrzew w kwocie 

2.400.000 złotych,  
2) 3518W Wola Goryńska – Mąkosy Stare – Jedlnia – gmina Jastrzębia w kwocie 2.400.000 

złotych,  
3) 3522W Pionki - Podgóra, ulica Spacerowa i Polna  - miasto Pionki w kwocie 4.000.000 

złotych, 
4) Zakrzew – Wolanów – Augustów – gmina Kowala, Wolanów, Zakrzew w kwocie 

2.302.349 złotych. 
 

Na wydatki bieżące przeznaczono kwotę 13.689.466 złotych, w tym na: 
1) bieżące utrzymanie dróg 10.085.512 złotych, z czego: 

- remonty dróg, odnowy nawierzchni oraz remonty cząstkowe i remonty obiektów 
mostowych – 7.400.000 złotych,  

- zakup materiałów drogowych (sól, piach, znaki drogowe, kruszywo, cement, emulsja 
asfaltowa) i zimowe utrzymanie dróg – 1.385.512 złotych, 

- mechaniczne koszenie traw i chwastów z poboczy i rowów dróg powiatowych – 300.000 
złotych,  

- oznakowanie poziome dróg – 100.000 złotych, 
- regulacja stanu prawnego nieruchomości zajętych pod drogi – 600.000 złotych, 
- opracowanie projektów stałej organizacji ruchu i pozostałe usługi (pomiary ruchu 

drogowego, wycinka drzew, badania laboratoryjne, frezowanie karp, sprzątanie ulic po 
zimie, sprzątanie chodników i ścieżek rowerowych) – 200.000 złotych, 

- wypłata odszkodowań za nieruchomości przejęte przez powiat radomski pod rozbudowę 
dróg powiatowych – 100.000 złotych,  

2) utrzymanie Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych 3.603.954 złote. 
Niższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania roku bieżącego 

wynika z faktu, iż w roku bieżącym realizowane były zadania przy udziale środków 
zewnętrznych głównie z Funduszu Dróg Samorządowych i środków pozyskanych z gmin na 
pomoc finansową na zadania realizowane na drogach powiatowych, wprowadzane na 
przestrzeni roku do budżetu.  
 
 

W dziale 750 - administracja publiczna zaplanowano wydatki w kwocie 20.969.617 
złotych, tj. 102,9% przewidywanego wykonania roku bieżącego. W ramach tej kwoty 80.000 
złotych stanowią wydatki majątkowe na zakup urządzeń komputerowych i oprogramowania. 
W ramach wydatków bieżących tego działu finansowane są zarówno zadania rządowe, jak i 
własne powiatu.  
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 Na realizację zadań rządowych zaplanowano wydatki w kwocie 195.121 złotych, tj. do 
wysokości dotacji celowej przyznanej z budżetu Wojewody.  
W ramach tych wydatków sfinansowana zostanie: 
 -   kwalifikacja wojskowa w kwocie 53.156 złotych, 
 - realizacja zadań rządowych w kwocie 141.965 złotych, w tym wynagrodzenia pracowników 

wydziału finansowego wraz z pochodnymi realizujących te zadania (1,5 etatu).  
 Na realizację zadań własnych bieżących zaplanowano wydatki w kwocie 20.694.496 
złotych z przeznaczeniem na sfinansowanie: 
-  działalności i funkcjonowania Rady Powiatu w kwocie 708.971 złotych,  
-  promocji powiatu, w tym materiały promocyjne i reklamowe, świadczenie usług 

promocyjnych w wydawnictwach prasowych i rozgłośniach radiowych dotyczących 
działalności powiatu, nagrody na konkursy objęte patronatem Starosty w kwocie 356.236 
złotych, 

  - utrzymania i działalności Starostwa Powiatowego w kwocie 19.629.289 złotych. 
Wyższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika głównie z 

zaplanowania na 2021 rok wykonania zastępczego rozbiórki dwóch budynków, zakupu 
dodatkowego oprogramowania i licencji, sprzętu komputerowego, remontów pomieszczeń w 
budynkach starostwa oraz podwyżek wynagrodzeń. 
 

W dziale 752 – obrona narodowa zaplanowano wydatki w kwocie 800 złotych, tj. 
9,1% przewidywanego wykonania roku bieżącego na sfinansowanie kosztów akcji 
kurierskiej. 

Niższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika z faktu, że 
w roku bieżącym powiat otrzymał dotację celową z budżetu państwa na przygotowanie i 
przeprowadzenie ćwiczenia obronnego „RADOMKA 2020”. 
 
 W dziale 754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zaplanowano 
wydatki w kwocie 55.700 złotych, tj. 44,9% przewidywanego wykonania roku bieżącego. 
 Wydatki w tym dziale przeznaczone są na zasilenie Wojewódzkiego Funduszu 
Wsparcia Policji z przeznaczeniem na zakup specjalistycznego psa dla Komendy Miejskiej 
Policji w Radomiu w kwocie 8.000 złotych, realizację programu „Bezpieczny Powiat” w 
kwocie 45.700 złotych (w tym między innymi  na zakup nagród dla szkół i laureatów 
konkursów organizowanych w ramach tego programu, wykonanie broszury informacyjnej, 
obsługę Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Radomskiego) oraz szkolenia 
pracowników Biura Zarządzania Kryzysowego z zakresu obrony cywilnej, zabezpieczenie 
wkładu własnego na przegląd zespołu radiowo – masztowego Radiowej Sieci Zarządzania 
Wojewody Mazowieckiego i pokrycie kosztów podróży związanych z przeprowadzaniem 
kontroli z zakresu obrony cywilnej w łącznej kwocie 2.000 złotych. 

Niski plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika głównie z 
faktu, iż w roku bieżącym wystąpiły jednorazowe wydatki na udzielenie pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej dla Gminy Zakrzew i Gminy Miasta Pionki. 
 
 W dziale 755 – wymiar sprawiedliwości zaplanowano wydatki w kwocie 396.000 
złotych, tj. na poziomie przewidywanego wykonania roku bieżącego. Są one przeznaczone na 
realizację zadań rządowych z zakresu świadczenia nieodpłatnej pomocy prawnej, a 
finansowane są dotacją celową z budżetu Wojewody. 
 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że okres wieloletniej prognozy 
finansowej nie jest wydłużony. Kończy się ona na 2025 roku. Dokument jest nowy z uwagi na 
to, że musi być realistyczny, więc musi być dostosowany do wskaźników 
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makroekonomicznych określonych przez Ministra Finansów. Zarząd co roku przygotowuje 
nowy taki dokument, ponieważ z reguły rok bazowy czyli bieżący te dochody, wydatki są 
duże wyższe niż wstępnie planowano i od tych rat liczone są kolejne lata wskaźnikami, więc 
te kwoty są znacznie wyższe. W wykazie przedsięwzięć w zakresie prac tej Komisji  są 
wszystkie drogi i zadania inwestycyjne, które są zadaniami wieloletnimi. 
Poinformowała, że opinie RIO są pozytywne zarówno do projektu budżetu jak również do 
projektu WPF. Nie ma żadnych uwag.  
  
Radny Zdzisław Mroczkowski zapytał, czy w związku z przewidzianą od nowego roku 
podwyżką dla radnych, czy również przewidziano podwyżkę dla Starosty i Wicestarosty?. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że chętnie by podnieśli, ale przepisy 
na to nie pozwalają. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że propozycja dla radnych to 100 zł. 
Dodał, że ważne, aby o tym budżecie mówić jako ważnym i udanym. Ma nadzieje, że uda się 
go przyjąć w grudniu, chociaż z tego co się nadal dzieje. Budżet można przyjąć do końca 
marca 2021 roku, ponieważ termin został  przesunięty w związku z COVID. Wspomniał o 
kwocie na wydatki majątkowe tj. 52.876.581,00 zł. Trzeba pamiętać o tym, że to są pieniądze 
pewne, nasze. Dodał, że planowany udział wydatków majątkowych tj. 27%. Wspomniał, że w 
2011 roku wydatki planowane były 106 mln zł , a na kwotę 9.614 tys. zł były inwestycje co 
dawało 9%. W 2012 roku cały czas budżet rósł. Powiedział, że w 2013 roku – 8,w 2014 roku 
-7,7%, w 2015 roku – 8%, w 2016 roku -10,4%, w 2017 roku -15% , w 2018 roku- 20,3%, w 
2019 roku -33,8%, w 2020 roku- 24,8% i w 2021 roku planują 27%. Warto mówić o 
wskaźniku długu jaki jest  w stosunku do deficytu i do stanu zadłużenia. Powiedział, że to jest 
najniższy wskaźnik długu ze wszystkich lat w 2020 roku był niższy bo 7,8% w 2021 roku 
planują 8,7% porównanie wielkości planowanego deficytu i zadłużenia Powiatu Radomskiego 
w latach 2011-2021, były lata gdzie ten wskaźnik był blisko 14%. Przypomniał, że planowali 
wziąć w tym roku kredyt, ale nie wzięli go. Planują kredyt w 2021 roku. Jeśli uda się 
pozyskać środki zewnętrzne, przypomniał o złożonych wnioskach do Rządowego Funduszu 
Inwestycji Drogowych, zostały również dwa wnioski Funduszu Inwestycji Lokalnych na 
szpital w Pionkach na 28 mln zł i drugi na przebudowę i remont szkoły w Chwałowicach. 
Dodał, że z 40 mln zł prawie 20 mln zł to środki zewnętrzne, jeśli chodzi o realizację zadań 
inwestycyjnych, drogowych w tym roku. Wspomniał również o ponad 10 km dróg 
odnowionych z nową nawierzchnią. Powiedział, że chcieli by złożyć wniosek i skutecznie 
pozyskać pieniądze na ten obiekt mostowy w Pionkach, może uda się również w trakcie roku 
wstawić dodatkowe zadania, pod warunkiem, że Wójtowie będą chcieli współfinansować 
zadania drogowe. Poinformował, że zostało wysłane pismo do wszystkich Wójtów i 
Burmistrzów z propozycją realizacji różnych zadań. Jeśli chodzi o odpowiedź to różnie to 
wyglądało w gminach. Wójtowie i Burmistrzowie, którzy zadeklarowali współfinansowanie 
inwestycji to są w projekcie budżetu na 2021 rok. 
 
Radny Marek Janeczek podziękował, za to, że Zarząd Powiatu bierze różnorodność zadań w 
budżecie powiatu. Dodał, że cieszy go również zadanie z ochrony zdrowia, że jeśli chodzi o 
wydatki na ochronę zdrowia są przewidziane w kwocie prawie 38 mln zł, to jest 156% 
przewidywanego wykonania roku bieżącego. Odniósł się do poprawy infrastruktury szpitala 
w Pionkach  rozumie, że I etap, który został rozpoczęty w br 2020 będzie kontynuowany, ale 
również przeznaczone środki finansowe na  II etap są. Powiedział, że samorząd Miasta Pionki 
pragnie przekazać na to zadanie 1 mln zł i to jest w projekcie budżetu, jeżeli Rada Miasta 
zatwierdzi, a drugie zadanie to ul. Spacerowa i ul. Polna, na które w budżecie miasta jest 
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przeznaczona kwota w wysokości 650.000,00 zł. Zapytał, czy na to zadanie z Rządowego 
Funduszu Inicjatyw Lokalnych przeznaczona jest kwota 4 mln?. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka odpowiedział, że nie tylko z rezerwy ogólnej budżetu 
Państwa. Powiedział, że na początku roku zostanie złożony wniosek do drogowej rezerwy 
ogólnej z budżetu Państwa, żeby otrzymać 50% wartości kosztorysowej tego zadania. 
Natomiast do Funduszu Inwestycji Lokalnych pierwsza tarcza antykryzysowa w wysokości 
11.102.000,00 zł to pieniądze, które się należały, a wynikały one z wysokości budżetu jaki 
został zaplanowany w grudniu 2019 roku. Dodał, że składając wnioski do FIL na  28 mln zł, 
chcą pokazać jak dużo jest realizowane jeśli chodzi o inwestycje w szpitalu w Pionkach I etap 
realizacji, ponieważ ten etap jest w większości realizowany z własnych środków oraz z 
otrzymanych 50.000,00 zł od Wójta Gminy Pionki i od Burmistrza Miasta Pionki kwoty 
500.000,00 zł, za co serdecznie dziękuje. Powiedział, że zabezpieczyli 50% wartości II etapu 
zadania i złożyli wniosek o środki do Premiera. Poinformował, że przed Zarządem Powiatu 
jest jeszcze jedna decyzja do podjęcia czy ten II etap uwzględniać z piętrem dodatkowym czy 
bez piętra. Oczywiście dodatkowe piętro to są koszty, ale to są też potrzeby, które gwarantują, 
że budynki na Harcerskiej i Sienkiewicza będą mogli sprzedać. Wierzy, że uda się otrzymać 
dotacje do realizacji II etapu tego zadania. 
 
Radny Marek Janeczek powiedział, że wierzy i życzy, oby się powiodło. Dodał, że 
pandemia COVID uświadamia, że ogromne są potrzeby jeśli chodzi o sprawy zdrowia. Prosi 
Zarząd Powiatu , aby wziął pod uwagę budowę II piętra szpitala w Pionkach . Odniósł się  
również do aspektu szczepionki przeciw grypie, ponieważ nie została ona jeszcze wdrożona. 
Zaproponował żeby poczekać bo pewnie niebawem pojawi się szczepionka na koronawirusa i 
może taką zakupić.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka odpowiedział, że rzeczywiście było  zaplanowane 
szczepienie osób powyżej 65 rż. dla wszystkich mieszkańców powiatu. jeśli chodzi o 
szczepionkę  przeciw grypie to ona ma jak najbardziej sens. Jednak nie ma jej w tej chwili 
dostępnej na rynku. 
 
Radny Marek Janeczek poruszył również sprawę dotyczącą Samorządowej Instytucji w 
Iłży, rozumie  że kwota , która do tej pory była przeznaczana na bibliotekę to czy ona zostanie 
przeznaczona i dedykowana w Iłży?. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka odpowiedział, że tak. Powiedział, że planują na 
najbliższej sesji Rady Powiatu powołać Powiatowy Instytut Kultury w Iłży, który będzie się 
znajdował w budynku po MODN. Dodał, że prawie przez rok budynek stał prawie pusty bo 
tylko Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna tam funkcjonowała i nadal funkcjonuje. W 
marcu podpisali umowę na wynajem pokoi z firmą, która realizuje budowę obwodnicy Iłży, 
za co miesięcznie otrzymują 8 tys. zł. Powołanie PIK to duży potencjał dający możliwości. 
 
Więcej pytań i uwag nie było.  
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt budżetu powiatu 
radomskiego na rok 2021 w działach dotyczących pracy Komisji  oraz projekt Wieloletniej 
Prognozy Finansowej powiatu radomskiego na lata 2021- 2025 w działach dotyczących pracy 
Komisji. 
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Przystąpiono do realizacji 2 pkt porządku obrad – Informacja na temat realizacji programu 
budowy i przebudowy dróg powiatowych ujętych w planie wydatków inwestycyjnych na rok 
2020. 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych Joanna Chojnacka powiedziała, że 
analizując tegoroczną realizację programu budowy i przebudowy dróg powiatowych ujętych 
w planie wydatków inwestycyjnych stwierdzić należy, że wysokość pozyskanego 
dofinansowania i dotacji z różnych  źródeł wynosi na dzień 30 października 19.117.107,27 zł 
stanowi 47,52% środków inwestycyjnych i nie jest to ostateczna kwota na koniec 2020 roku. 
Do realizacji zadań inwestycyjnych związanych z prowadzeniem robót budowlanych Powiat 
otrzymuje pomoc finansową z gmin w wysokości 35% wkładu własnego powiatu po 
przeprowadzonych przetargach. W bieżącym roku w ramach zadań inwestycyjnych zostanie 
rozbudowanych i przebudowanych 247 km dróg powiatowych. Zostanie zakończonych 5 
zadań realizowanych w cyklach wieloletnich tj: 

 Przebudowa drogi 3515W Jedlińsk-Bartodzieje- Łukawa-Głowaczów na 
terenie gmin Jedlińsk i Jastrzębia, 

 Przebudowa drogi 3336W Wieniawa – Przytyk – Jedlińsk na terenie 
gminy Jedlińsk , 

 Przebudowa drogi 3529W Kiedrzyn – Małęczyn – do drogi krajowej nr 9 
na terenie gminy Gózd, 

 Przebudowa drogi powiatowej 3531W Kuczki – Kazimierówka – 
Skaryszew na terenie  nr gmin Gózd i Skaryszew, 

 Przebudowa drogi 3539W Odechów – Kowalków – Sienno na terenie 
gminy Skaryszew. 

Zostaną zakończone 2 zadania  realizowane w 2020 roku w ramach dofinansowania z FDS   

 Rozbudowa drogi 3542W Wierzbica – Modrzejowice  na terenie gm. 
Wierzbica, 

 Budowa odcinka drogi 3336W Wieniawa – Przytyk – Jedlińsk na terenie 
gminy Przytyk.  

Na realizację tegorocznego planu wydatków inwestycyjnych w dziale 600 rozdz. 60014 
niewątpliwie ma wpływ sytuacja epidemiologiczna występująca w kraju związana z pandemią 
COVID -19. 

Zagrożenia związane z możliwością niezrealizowania planu występują dla zadań które 
obejmują wypłaty odszkodowań z tytułu przejęcia części nieruchomości pod rozbudowy dróg 
po wydaniu decyzji ZRID i zadań na które zlecono opracowanie dokumentacji projektowych.                   

Jednocześnie należy zaznaczyć, że w obecnej sytuacji epidemiologicznej kraju  Zamawiający 
ma niewielkie możliwości wyegzekwowania przestrzegania terminów wynikających                     
z podpisanych umów. Wynika to bezpośrednio z zapisów  ustawy  z dnia 02 marca 2020 roku 
o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem                       
i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych.   

Zgodnie z  art. 15r ust.1  w/w ustawy „W okresie obowiązywania stanu zagrożenia  
epidemiologicznego albo stanu epidemii ogłoszonego w związku z COVID-19 i przez 90 dni 
od dnia odwołania stanu, który obowiązywał jako ostatni, zamawiający nie może potrącić 
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kary umownej zastrzeżonej na wypadek niewykonania lub nienależytego wykonania umowy                 
z wynagrodzenia wykonawcy lub innych jego wierzytelności, a także nie może dochodzić 
zaspokojenia z zabezpieczenia należytego wykonania umowy, o ile zdarzenie, w związku                   
z którym zastrzeżono tę karę, nastąpiło w okresie obowiązywania stanu zagrożenia 
epidemicznego albo stanu epidemii”. 

Jednocześnie należy nadmienić, że z większych zadań  realizowanych  w bieżącym roku         
w ramach wydatków bieżących, wykonanych zostanie pięć zadań remontowych w zakres 
których wchodzi: wykonanie nowych warstw bitumicznych nawierzchni jezdni, umocnienie 
poboczy kruszywem i oczyszczenie rowów przydrożnych.  Powyższe prace wykonywane 
były  na  terenie gmin:  Przytyk,  Jastrzębia, Gózd, Skaryszew, Pionki, Iłża  na n/w odcinkach 
dróg powiatowych: 

  3334W Wir -Goszczewice – Przytyk odcinek długości  1 800 m na terenie gminy 
Przytyk 

  3518W Wola Goryńska – Stare Mąkosy – Jedlnia  odcinek długości 1 806 m na 
terenie gminy Jastrzębia 

 3530W Klwatka – Bogusłąwice – Skaryszew odc. dł. 1 950 m na terenie gmin Gózd     
i Skaryszew 

 3520W Suskowola – Policzna odc. dł.  1 915 m na terenie gminy Pionki  
 3547W  Iłża – Antoniów odc. dł.  3 040 m na terenie gminy Iłża. 

Łącznie w bieżącym roku wyremontowanych zostanie   10,5 km  dróg powiatowych za kwotę 
ponad  3,7  mln  zł.   

Ponadto w 2020 roku wykonane zostaną  remonty dwóch obiektów mostowych : 

  na rzece Kobylanka w miejscowości Miasteczko w ciągu drogi powiatowej nr 3537W 
Skaryszew-Wólka Twarogowa-Odechów  

 na rzece Młynówka w ciągu drogi powiatowej nr 3536W Odechów-Kowalków-Sienno 

Na remont w/w obiektów wydatkowane zostaną środki finansowe w wysokości 734 505,17 zł.   

Radny Adam Siczek serdecznie podziękował Zarządowi Powiatu oraz Przewodniczącemu 
Rady Powiatu, Pani Skarbnik oraz Pani Dyrektor PZDP i pracowników PZDP za dobrą 
współpracę z Gmina Gózd, ponieważ zostały zrealizowane wszystkie zadania, które ciągnęły 
się przez kilka kadencji. Były to duże odcinki, a teraz są na ukończeniu, a efekt jest tego 
bardzo dobry. Dodał, że statystycznie dochodziło tam do 11 zdarzeń drogowych teraz jest 
około 3 przez rok, to naprawdę radykalnie zmieniło sytuację. 

Radny Zdzisław Mroczkowski powiedział, że przyspieszenie inwestycji drogowych 
nastąpiło za tego Zarządu i w tej kadencji. Wydatki na inwestycje są dwu i trzykrotnie wyższe 
niż do tej pory były za poprzedniej władzy. To , że się do tej pory tak szybko i tak dużo nie 
robiło to teraz się robi , bo jest potencjał Zarządu Powiatu. 

Radny Adam Siczek powiedział, że gdyby nie było przygotowanych wcześniej dokumentacji 
to tak szybko by to nie odbyło się, bo wszystko wymaga czasu. Dodał, że należy jeszcze 
wykonać chodnik koło cmentarza i połączyć go z lotniskiem. 

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że jeśli znajdą się fundusze to zostanie wybudowany 
ten ciąg pieszo – rowerowy. 
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Radna Teodozja Bień również podziękowała całemu  Zarządowi Powiatu, Pani Dyrektor 
PZDP z pracownikami za wykonanie budżetu, za pracowitość i skuteczność bo cyfry mówią 
same za siebie. To naprawdę ciężka praca. 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych Joanna Chojnacka powiedziała, że to 
bardzo miłe bo pracownicy naprawdę dają z siebie bardzo dużo. 
 
 
Po krótkiej dyskusji Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali 
przedstawioną informację na temat realizacji programu budowy i przebudowy dróg 
powiatowych ujętych w planie wydatków inwestycyjnych na rok 2020. Stanowi załącznik 
Nr 3 do protokołu 
 

 

Przystąpiono do realizacji 3 pkt porządku dziennego posiedzenia - Sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że droga powiatowa jest realizowana 
przez Prezydenta Miasta Radomia przekazana do Powiatu po realizacji tj. droga 998 m., 
kosztorys wynosi 3,5 mln, po przetargu wyniósł 2.580.000,00 zł. Powiedział, że kontynuacja 
tego chodnika tzn. ciągu pieszo-rowerowego, która powinni i chcą zrealizować tj. 2450 m, 
kosztorys tego zadania tj. 3.119.000,00 zł. Powiedział, że wystąpił do wszystkich Wójtów 
również do Pana Dziewita z prośbą o deklaracje 35% do w/w kwoty, ale uważa , że ta kwota 
była by mniejsza, jednak nie otrzymał deklaracji od Wójta. Wspomniał, że tam gdzie 
deklaracje otrzymał to zadania są uzgodnione we współfinansowaniu w przyszłym roku. 
Dodał, że to zadanie o tyle jest trudne i ciężkie bo nie ma szans na pozyskanie środków 
zewnętrznych. Powiedział, że jeśli udało by się pozyskać te wspomniane 28 mln, jakaś 
większą część tej kwoty to może mogliby pomyśleć o wprowadzeniu takich zadań bo kilka 
ich jest na pewno. Mówił, że zasada 35% wkładu własnego obowiązuje każdego Wójta. Ta 
inwestycja nie jest przekreślona jest ważnym wyznacznikiem i wyzwaniem, wierzy w to, że 
uda się ją zrealizować w tej kadencji. Powiedział, że w 2018 roku został Starostą, zastając 
projekt budżetu już w Regionalnej Izbie Obrachunkowej, wśród wielu propozycji zadań była 
również dokumentacja na ścieżkę pieszo-rowerową 2450 m, budżet ten został przyjęty 
jednogłośnie. Powiedział, że mija rok od momenty kiedy otrzymali projekt, a dostali go w 
2020 roku, zlecili go w 2019 roku a dokumenty otrzymali na wiosnę tego roku, zatem mają 
rok, aby zgłosić do realizacji to zadanie. 
 
Przewodniczący Komisji powiedział, że rozumie, że przyjęli tą dokumentacje projektową po 
to, żeby ją zrealizować i nie ma najmniejszej wątpliwości, że ta inwestycja zostanie 
zrealizowana. Prosi  tylko o to , aby wykonać to jak najszybciej się da, bo ta droga jest bardzo 
niebezpieczna. 
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych Joanna Chojnacka powiedziała, że w 
tym roku we wrześniu zlecili 5-letnie badania ruchu. Badania zostały przeprowadzone 
wiarygodnie. W 86 punktach ustawione były kamery, do 15 grudnia mają uzyskać 
opracowanie jak na każdej drodze/odcinku drogi  ruch się zmienił. Ostatni pomiar był w 2015 
roku. Po przeanalizowaniu będzie można mówić, gdzie ruch wzrósł a gdzie zmalał. 
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Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący Komisji zamknął 19 
posiedzenie Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i Ochrony 
Ludności  o godz. 14:40. 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Komisji 
 
  Joanna Kosior                                                                          Paweł Górak 


